
Obravnava nasilja sodi 
k državljanski vzgoji 
 Ženske žrtve  Tudi med mladimi je velika zgroženost zaradi umora 22-letne Giulie Cecchettin. 
V pogovoru z njimi poskušamo razumeti razloge za nasilje, predvsem pa, kje iskati rešitve

TRST Ljudje povsod po Italiji in 
tudi marsikje po svetu so v zad-
njih dneh zgroženi zaradi tra-
gičnega umora 22-letne Giulie 
Cecchettin. S tremi študenti 
smo se pogovarjali o temi nasi-
lja nad ženskami. 

Danes je občutljivost večja 
Julija Cotič, študentka tujih je-
zikov na tržaški univerzi, pra-
vi: »V primerjavi s preteklostjo 
imamo mlajša in starejša dekle-
ta več pomoči in zunanje pod-
pore v primeru nasilja. Zaradi 
medijske prenasičenosti pa 
imamo občutek, da se nasilje 
dogaja pogosteje, kot dejansko 
se. Gotovo je torej danes več ob-
čutljivosti in ozaveščanja o tej 
temi, kar je absolutno pozitiv-
no. Po drugi strani pa to še ved-
no ni dovolj, da bi postavili pi-
ko ob omenjeni grozoti. 

Da bi preprečili nepotrebno 
nasilje, moramo najprej dobro 
vzgojiti naše otroke. Prepriča-
na sem, da k njihovi vzgoji spa-
da tudi obiskovanje izvenšol-
skih dejavnosti: športnih, glas-
benih in drugih formativnih ter 
vzgojnih dejavnosti. Take izku-
šnje in zgled staršev so verjetno 
tisto, kar najbolj vpliva na otro-
ka. Rešitev gotovo ni to, da se 
dekleta zapremo med štiri zi-
dove, saj nasilje vedno najde 
svojo pot, zato ga je treba izko-
reniniti in delati tam, od koder 
prihaja – to je pri vzgoji naših 
sinov, a večkrat tudi dedkov, 
očetov, stricev, prijateljev … 
Zdravo domače okolje je trdna 
podlaga za dobre odnose na ce-
lotni življenjski poti. Sama lah-
ko pohvalim svoja starša, ki sta 
me vedno vzgajala v duhu spo-
štovanja in ljubezni do bližnje-
ga, kar ni samoumevno. 

K nasilju pripomore vsakr-
šen občutek manjvrednosti. 
Ekonomska neenakost med 
spoloma je verjetno ena izmed 
najbolj perečih tem tudi zato, 
ker ženskam večkrat enostav-
no ne omogoča, da bi se opo-
gumile in pretrgale nezdrave 
vezi s partnerjem, saj niso eko-
nomsko neodvisne. Tudi splet 
in družbena omrežja so dvore-
zni meč: tam lahko najdemo 
karkoli, zaradi tega bi mladim 
nekoliko omejila njihovo upo-
rabo, preostali čas pa bi name-
nila srečevanju z vrstniki v 
zdravem in vzgojnem okolju.« 

Ključna je vzgoja v družini 
Gabriel Milic, študent italijani-
stike na videmski univerzi, ugo-
tavlja: »Mislim, da število žen-
skih žrtev nasilja ni naraslo. Res 
pa je, da je v zadnjih letih večkrat 

 Naši sogovorniki  Julija Cotič, Gabriel Milic in Borut Štoka  OSEBNI ARHIV

prišlo do tovrstnih primerov, o 
katerih se je precej govorilo. 

V šoli bi morali te teme obrav-
navati pri urah državljanske 
vzgoje. 

Sam se strinjam z izjavo, da ni 
dovolj obvarovati naše hčerke, 
ker moramo najprej vzgojiti na-
še sinove. Vseeno pa mislim, da 
bodo morali starši še dolgo va-
rovati svoje otroke. Po mojem 
mnenju je vloga družine kakor 
tudi šole, države in vseh preo-
stalih ključnega pomena za 
preprečevanje nasilja, in to na-
silja nad komerkoli. Mislim, da 
bi že primerna vzgoja v družin-
skem krogu zadoščala, zagoto-
vo pa ne morejo biti vse druži-
ne za zgled svojim otrokom. 

Nasilje nad ženskami pa po 
mojem mnenju ni povezano z 
njihovo ekonomsko neodvi-
snostjo, saj nasilje sprožijo dru-
gi dejavniki. Res pa je, da je da-
nes na spletu dostopnih veliko 
več vsebin kot nekdaj, ker tudi 
sami mladi nalagajo svoje vsebi-
ne na splet – na primer fotogra-
fije in videoposnetke – in so po-
sledično še bolj izpostavljeni 
morebitnim nevarnostim.« 

Družbena omrežja imajo vpliv 
Tudi Borut Štoka, študent ele-
ktrotehnike na tržaški univer-
zi, meni, da »število ženskih 
žrtev nasilja ni naraslo, naspro-
tno«. In pojasnjuje: »Sto let od 
tega ga je bilo veliko več. Tega 
ne trdim brez znanstvene pod-
lage, temveč na podlagi podat-
kov iz intervjuja s psihiatrom in 
kriminologom Alessandrom 
Meluzzijem, ki ima na platfor-
mi YouTube kanal z naslovom 
Cento giorni da leone, v pre-
vodu Sto levjih dni. Toplo sve-
tujem ogled njegovega pod-

kasta. Število žrtev torej ni na-
raslo, toda v sodobni družbi jim 
posvečamo veliko več pozor-
nosti kot nekoč. 

V šoli pa morda posvečamo 
premalo pozornosti določenim 
temam. Tečaj samoobrambe ali 
spoštovanja bližnjega ne bo re-
šil problema nasilja. Treba je 
usmeriti več pozornosti na po-
men odvisnosti. Odvisnost ima 
namreč lahko različne oblike, 
saj poznamo odvisnost od alko-
hola, mamil ali celo od človeških 
odnosov. Prav zaradi tega mo-
ramo tako fante kot punce vzga-
jati v duhu strpnosti, saj nasilje 
ni sprejemljivo v nobenem pri-
meru. Vloga družine je pri otro-
ku le delnega pomena. Menim, 
da imajo vrstniki večji vpliv na 
posameznika, še posebej, če je 
ta žrtev vrstniškega nasilja. V 
teh slučajih lahko sicer vzgoja 
staršev pomaga otroku pri gra-
jenju njegove samozavesti. 

Danes ni več toliko razlik med 
plačami moških in žensk kot v 
preteklosti. Po nekaterih no-
vejših raziskavah imajo ženske 
enako plačo kot moški, v dolo-
čenih primerih celo višjo. Prav 
zaradi tega mislim, da ekonom-
ska neodvisnost žensk ne vpli-
va na pojav nasilja. 

Družbena omrežja imajo ze-
lo močan vpliv na posamezni-
ka, še posebej na tiste, ki so psi-
hološko bolj labilni in bolj 
osamljeni, torej brez prijateljev. 
Ti so bolj podvrženi določenim 
čustvom, kot sta jeza ali vzne-
mirjenje, ki večkrat privedeta 
do nasilja. Tudi na družbenih 
omrežjih smo lahko žrtve psi-
hološkega nasilja. Najbolje je, da 
se znebimo telefona, se izklopi-
mo iz virtualnega sveta in se 
vklopimo v realen svet.«
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 dekliškaboljunec:  Seveda, spoštujemo tudi 
»drugačne«. 

 claudelevistrauss:  Temu pravimo »folklora«! 

 občina_dolina:  Ne, temu pravimo afera. 
Boljunec - Dolina ... 

 občina_devin_nabrežina:  V slogi je moč! 

 sloga.tabor:  Oziroma v Repnu!!! 

 franramovš:  Temu pravimo »pregovor« ... 

 @direkt.pd:  Odloči, da bo objavil neobičajne  
komentarje 

 wes._.anderson:  Temu pravimo »avantgarda«!

Ali veš, zakaj 
je nastala 
Nobelova 
nagrada?
 STOCKHOLM  Vsako leto 10. 
decembra poteka v Stoc-
kholmu podelitev Nobelo-
vih nagrad. Alfred Nobel, ke-
mik, inženir in izumitelj di-
namita, je leta 1888 izgubil 
brata Ludviga, a je v mno-
gih časopisih bila napačno 
objavljena novica o Alfredo-
vi smrti. Ko je prebral vest, je 
razumel, da želi tudi po smrti 
ostati v spominu ljudi kot 
dobra oseba.  27. novembra 
1895 je napisal oporoko in 
izrazil željo, da bi z njegovim 
denarjem vsako leto nagra-
dili najboljšega posamezni-
ka na področju kemije, fizi-
ke, medicine, literature in 
prizadevanj za mir. Prvič so 
nagrade podelili leta 1901, 
od leta 1969 podeljujejo tu-
di nagrado za ekonomijo.

Bodimo  
zmeraj 
direktni!

Trenutni sodelavci  
mladinske strani @Direkt:  
 
Svetlana Brecelj,  
Julija Cante, Marco  
D’Errico, Nika Maria 
Costantin, Malina Dolhar, 
Lapo Farolfi, Tadeja 
Gergolet, Robert Kovic,  
Gaja Pelà, Francesco  
Petaccia, Veronica  
Piredda, Simon Simcic, 
Damir Terčon in 
Ivan Visintin. 
 
Pridruži se nam!

» 
V šoli morda 
posvečamo 

premalo pozornosti 
določenim temam 

Borut Štoka 
Študent elektrotehnike
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